
Zápis č. 4/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 17. 10. 2022

Přítomni:

děkan: doc. Škop, tajemnice: Ing. Přikrylová, proděkani: prof. Fryšták, doc. Sehnálek, doc.
Šilhán, doc. Radvan, dr. Jurníková, doc. Koukal

Host: doc. Mrkývka

Omluven: dr. Vyhnánek

17. 10. 2022
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka) + počty zapsaných studentů, srovnání s loňskem a
závazkem univerzitě (studijní proděkani)

2. Příprava nového studijního programu Právo (prod. Jurníková; doc. Kotásek; 9:15)
3. LLM program Stavební činnosti v právních a ekonomických souvislostech (prod.

Sehnálek)
4. Výsledky evaluace vědy a DSP – souhrnná zpráva, sumarizace hodnocení, řešení

nedostatků (harmonogram) (prod. Fryšták, prod. Šilhán)
5. Portál zaměstnance (prod. Koukal)
6. Předmětová anketa – možnosti dalšího využití (děkan)
7. Různé

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka) + počty zapsaných studentů, srovnání s loňskem a
závazkem univerzitě (studijní proděkani)

Děkan poskytl tabulkový přehled počtu studentů PrF ke dni 13. 10. 2022. Přehled zahrnoval
počty studentů v jednotlivých semestrech pro magisterské, bakalářské a navazující magisterské
studium. Dále uvedl srovnání s minulým obdobím a upozornil na klesající trend. Informoval, že
toto téma je řešeno v rámci celé univerzity, podobný trend je i na ostatních fakultách MU. V
diskusi zazněly podněty k možnostem navýšení počtu studentů, hovořilo se o průměrném počtu
studentů na učitele a také o vlivu nepříznivého trendu na univerzitní kritéria pro financování.
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Závěr: Kolegium vzalo informace na vědomí, společně prodiskutovalo stav a možnosti. K
problematice se vrátí na některém z dalších zasedání.

2. Příprava nového studijního programu Právo (prod. Jurníková, doc. Kotásek)

Děkan přivítal doc. Kotáska, garanta pro přípravu nové akreditace magisterského studijního
programu Právo a právní věda a zároveň člena užšího týmu Pracovní skupiny pro reformu
magisterského studijního programu. Poděkoval za pracovní komentář ke konceptu studijního
plánu nového magisterského programu, který garant kolegiu poskytl v souhrnném dokumentu.

Doc. Kotásek v úvodu sdělil, že od dnešního jednání očekává připomínky, zda ustavená komise
jde správným směrem. Zmínil, že 24/10 proběhne další schůzka komise, kterou bude o účasti a
závěrech informovat. Garant uvedl, že koncept navazuje a rozvíjí 10 stanovených bodů nové
koncepce programu. Sdělil, že povinné předměty by měly pokrývat základní požadavky nařízení
vlády a obecné základy klíčových a tradičních oborů. Seznámil se záměrem na plošnou redukci
předmětů, kdy v každém semestru budou vypsány povinné předměty za alespoň 20 kreditů.
Zmínil otázku standardizovaného rozsahu výuky každého předmětu a záměr na volný devátý
semestr. Hovořil také o myšlence zařazení PVP do oborových shluků a nezařazených
zájmových PVP. Otevřel otázku podoby a struktury SZZk. Zmínil také náročnou pozici garanta a
nemožnost zajistit kontrolu kvality všech předmětů a poukázal na nutnost delegování
vertikálního hodnocení.

V následné diskusi členové kolegia ocenili přístup k budování programu a v rozpravě zazněl
rozbor některých záměrů a myšlenek.

Děkan poděkoval doc. Kotáskovi i celé pracovní skupině, uvedl, že důležitá je jasná strategie
programu, směr, sestavení profilu absolventa, detaily budou na garantech programu. Požádal
studijní proděkany o důkladné projednání podoby SZZk s garantem. Doc. Kotásek poděkoval za
podnětnou rozpravu a připomínky k pracovnímu komentáři.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu a komentář garanta doc. Kotáska na vědomí a ocenilo přístup
pracovní skupiny k budování nového studijního programu.

3. LLM program Stavební činnosti v právních a ekonomických souvislostech (prod.
Sehnálek)

Proděkan Sehnálek požádal o přesunutí projednání bodu na příští zasedání. Krátce seznámil s
aktuálním stavem studijního programu a předběžně projednal některé související otázky
spolupráce.

Závěr: Projednání tohoto bodu bylo posunuto na zasedání KD dne 31/10/2022.
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4. Výsledky evaluace vědy a DSP – souhrnná zpráva, sumarizace hodnocení, řešení
nedostatků (harmonogram) (prod. Fryšták, prod. Šilhán)

Proděkan Fryšták předložil členkám a členům kolegia dva dokumenty, a to závěrečnou zprávu
hodnotící komise a doporučení hodnotícího panelu. Toto doporučení je zároveň umístěno na
webových stránkách oddělení vědy a výzkumu. Zmínil, že hodnotitelé uvádí pro fakultu a její
součásti doporučení týkající se akademických pracovníků, jejich akademického růstu,
administrativní podpory, další doporučení směřují do oblasti mezinárodní spolupráce.
Hodnotitelé v doporučeních navrhují, aby fakulta, ve spolupráci s odborníky ze zahraničních
právnických fakult, navrhla a zavedla pružnější, kvalitativní způsob hodnocení výzkumných
aktivit a výstupů fakulty. Doporučení směřují dále k podpoře publikování v zahraničních
časopisech, monografiích apod., k roli fakultní knihovny a ke struktuře financí zohledňující
rovnováhu mezi výukou a výzkumem.

Proděkan Šilhán předložil dokument obsahující vybraná doporučení hodnotitelů k doktorským
programům a možná opatření k nápravě. Uvedl, že všechny programy obdržely nejvyšší
známku, vyzdvihl zvláště konkrétní doporučení. Zejména byla hodnotiteli doporučení
formulována jako syntéza dílčích hodnocení jednotlivých programů. Za užitečné označil schůzky
se studenty, což přineslo cenné informace všem stranám. Dále následovala diskuse k
výsledkům evaluace. V závěru děkan poděkoval oběma proděkanům i vedoucím hodnocených
kateder/ústavů. Označil výsledné hodnocení za pozitivní, s výtkami, o kterých vedení ví.
Hodnocení také poukázalo na silné stránky. Požádal oba proděkany o zpracování reakce s
návrhem konkrétních kroků k případné nápravě či zdůvodnění stavu. Doporučil provést
konfrontaci i se strategickým záměrem a požádal proděkana Šilhána o předání informací
fakultní veřejnosti.

Závěr: Kolegium vzalo výsledky evaluace na vědomí a děkan požádal oba proděkany o
vypracování reflexe k jednotlivým doporučením.

5. Portál zaměstnance (prod. Koukal)

Děkan uvedl, že důvodem zařazení bodu na kolegium bylo, že tato problematika byla
projednávána na kolegiu rektora a v prezentaci chyběly za PrF informace k aktuálnímu stavu.
Proděkan Koukal sdělil, že proběhlo ověření validity informací pro zaměstnance z fakultního
webu a aktuálně, ve spolupráci s Mgr. Čejkovou, probíhá migrace těchto dat z fakultního webu
na portál. Po kontrole převedených informací dojde k jejich zveřejnění na portálu zaměstnance
a odstranění duplicity na fakultním webu.

Proděkan Radvan uvedl, že se na projektu intenzivně pracuje, ovšem dochází k proměnlivosti
vstupních podmínek. Zaměstnanci PrF mají dostatečné informace přes fakultní informační
systémy jako je Intranet a Inet.
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Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí.

6. Předmětová anketa – možnosti dalšího využití (děkan)

Děkan otevřel diskusi týkající se možnosti dalšího využití podnětů z předmětové ankety. V
rozpravě děkan navrhl vkládat reakce do interaktivní osnovy, aby garant reflektoval poznatky,
které z ankety vyšly. Proděkan Sehnálek navrhl řešit problémy s garanty na programové radě,
kde se účastní i zástupce studentů. Doporučil informovat o jednáních programových rad AS PrF
MU a na PVK. V diskusi zazněl podnět na zpřístupnění ankety dříve. Děkan poděkoval za
komentáře.

Závěr: Kolegium doporučilo řešit problémy, které vzešly z ankety, na programových radách.

7. Různé

7.1. Děkan

7.1.1. Předložil analýzu Národního úřadu pro kybernetickou a informační bezpečnost, která se
věnuje kyberbezpečnostním hrozbám a rizikům vůči českým vysokým školám a jejich
výzkumným projektům.

Závěr: Kolegium vzalo analýzu na vědomí.

7.1.2. Předložil žádost vedoucího Katedry finančního práva a národního hospodářství doc.
Mrkývky o dodatečné schválení navýšení výuky Mgr. Rozehnala jako externího spolupracovníka
katedry pro podzimní semestr AR 2022/2023.

Závěr: Kolegium žádost odsouhlasilo

7.1.3. Informoval, že dne 13/10 byla slavnostně na ESF MU podepsána Dohoda o spolupráci na
projektu, týkající se nového unikátního mezifakultního navazujícího magisterského studijního
programu Applied Health Economics (AHE). Program je v gesci proděkana Sehnálka.

7.2. Proděkanka Jurníková

7.2.1. Poskytla návrh státnicových otázek pracovního práva a práva sociálního zabezpečení pro
období Jaro 2023.

Závěr: Kolegium vzalo návrh na vědomí.
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7.2.2. Předložila k odsouhlasení návrhy na nové PVP z katedry Finančního práva a sociálního
zabezpečení:

·         Evropské sociální právo,

·         Investiční strategie – behaviorální finance pro neekonomy,

·         Osobní finance pro neekonomy,

·         Poradenství na finančních trzích,

·         Praktikum pracovního práva,

·         Sociální právo.

Závěr: Kolegium požádalo o dopracování návrhu PVP Evropské sociální právo. Další
předložené návrhy odsouhlasilo.

7.3. Tajemnice

Podala informaci k stipendiím pro ukrajinské studenty. Sdělila, že studenti mají víza do března
2023 a čeká se na informace o jejich prodloužení. RMU jedná o financování dalších stipendií.
Aktuálně jsou zdroje pouze pro letošní rok. Kolegium bude dále informovat.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 17. 10. 2022
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